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Foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 219 fra Folketingets Retsud-

valg (Alm. del): 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange psykiatriske patienter der 

er anbragt på psykiatriske hospitaler og afdelinger ved dom, 

og herunder oplyse,  

a) hvor mange af disse der på baggrund af en seksualforbry-

delse er domsanbragt på et psykiatrisk hospital eller afdeling, 

og  

b) hvor mange der inden for de sidste ti år er flygtet fra et 

psykiatrisk hospital eller afdeling, og  

c) hvor mange der inden for de sidste ti år er flygtet under 

udgang, og  

d) hvor mange der indenfor de sidste ti år er flygtet fra an-

bringelsesstedet, eller som ikke er vendt tilbage efter endt 

udgang, og  

e) om ministeren mener, at sikkerheden på de psykiatriske 

opholdssteder er tilstrækkelig i dag, og  

f) om ministeren finder, at der er grund til at adressere sik-

kerheden på de psykiatriske anbringelsessteder, når det gæl-

der forebyggelse af flugt fra kriminelle patienter, og  

g) om ministeren mener, at det er tilfredsstillende, at farlige 

psykiatriske patienter kan løslades af en overlæge, når denne 

vurderer, at de har det bedre i en periode, dog velvidende, at 

de kan være til ekstrem fare for deres omgivelser, hvis eller 

når de opgiver deres medicin?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet 

Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse om en udtalelse. Ministeriet for 

Sundhed og Forebyggelse har oplyst, at man til brug herfor har anmodet 

Danske Regioner om en udtalelse. 

 

Når udtalelsen fra Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse foreligger, 

vil Justitsministeriet vende tilbage til sagen. 

 


